
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-09-27

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Sportcentrum måndagen den 27 september 2021 kl. 18:00-20:00

Beslutande Ledamöter

Bino Drummond (M) (ordförande) (Fysiskt deltagande)
Staffan Tjörnhammar (M) (Fysiskt deltagande)
Ann Lewerentz (M) (Fysiskt deltagande)
Lotta Lindblad Söderman (M) (Fysiskt deltagande)
Anders Olander (C) (vice ordförande) (Fysiskt deltagande)
Tommy Lundqvist (C) (Fysiskt deltagande)
Robert Beronius (L) (Fysiskt deltagande)
Göte Vaara (KD) (Fysiskt deltagande)
Ulrika Falk (S) (2:e vice ordförande) (Fysiskt deltagande)
Olle Jansson (S) (Fysiskt deltagande)
Hanna Stymne Bratt (S) (Fysiskt deltagande)
Aleksandar Srndovic (S) (Distansdeltagande)
Andrea Kronvall (SD) (Fysiskt deltagande)
Dennis Ekström (SD) (Fysiskt deltagande)  ersätter Sören Karlsson (SD)
Anna Söderblom (V) (Fysiskt deltagande)  ersätter Britt-Marie Bardon (V)
Camilla Rydstrand (MP) (Fysiskt deltagande)

Ersättare
Roland Brodin (M) (Fysiskt deltagande)
Henrik Hedensiö (M) (Distansdeltagande)
Gunnar Englund (C) (Fysiskt deltagande)
Christina Frisk (L) (Fysiskt deltagande)
Ingrid Markström (S) (Fysiskt deltagande)
Conny Andersson (S) (Distansdeltagande)
Yvonne Svensson (ROOP) (Distansdeltagande)
Gabriel Liljenström (MP) (Fysiskt deltagande)
Per Lodenius (C) (Fysiskt deltagande)

Övriga närvarande Anette Madsen (Kommundirektör)
Germund Jonsson (Ekonomidirektör)
Joakim Appelquist (Stabs- och planeringschef)
Kerstin Wåhlin (Strategisk kvalitetsutvecklare)
Nicklas Salmin (L) (Politisk sekreterare)
Fredrik Lidby (ROOP) (Poitisk sekreterare)
Erik Carenholm (S) (Poitisk sekreterare)
Katarina Rosengren (MP) (Poitisk sekreterare)
Helén Edling (V) (Poitisk sekreterare)
Patrik Dahl (C) (Poitisk sekreterare)
Jacob Heitmann (SD) (Poitisk sekreterare)
Sanaul Khan (KD) (Poitisk sekreterare)
John Granqvist (M) (Poitisk sekreterare)
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Anders Ahlström (Förvaltningsdirektör)
Ida-Maria Olofsson (Nämndsekreterare)
Mikael Forssander (Kanslichef)

Justerare Ulrika Falk

Justeringens plats och tid Kommunstyrelsekontorets kansli ,  2021-09-29   00:00

Sekreterare
Paragrafer §§158-174

Ida-Maria Olofsson

Ordförande        
Bino Drummond

Underskrifter

Justerande        
Ulrika Falk

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunstyrelsen

Sammanträdesdatum 2021-09-27

Datum då anslaget sätts upp 2021-09-29 Datum för anslags nedtagande 2021-10-13

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelsekontorets kansli

     Underskrift

Ida-Maria Olofsson
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 Ärendelista
§158 Val av justerare
§159 Ändringar i föredragningslistan
§160 Informationsärenden
§161 Godkännande av marköverlåtelseavtalet för Övre Bryggårdsskolan i 

anslutning till detaljplanen för kvarteret kungsängsliljan
§162 Antagande av detaljplan för kvarteret Kungsängsliljan, del av fastigheten 

Tälje 2:195 med flera, i Norrtälje stad
§163 Beslut om samråd för fördjupning av översiktsplanen för Rimbo
§164 Remiss av förslag till Stockholms läns skogsstrategi
§165 Remiss Kollektivtrafikplan 2050
§166 Reinvestering 2021 Hallsta skola ytskiktsrenovering och tillagningsgskök
§167 Fastställande av sammanträdesdagar 2022 för kommunfullmäktige, 

kommunstyrelsens och dess utskott
§168 Valdistrikt mandatperioden 2022-2026
§169 Remiss av SOU 2021:33 En tioårig grundskola – Införandet av en ny 

årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan
§170 Kommunstyrelsens valärenden 2021
§171 Val av ledamot och ersättare till Kommunala pensionärsrådet
§172 Val av ledamot och ersättare till Rådet för funktionshinder
§173 Anmälan av delegationsbeslut till Kommunstyrelsen
§174 Meddelanden - anmäls i Kommunstyrelsen
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§158

Val av justerare
Beslut
Kommunstyrelsen utser Ulrika Falk (S) att tillsammans med ordföranden justera protokollet. 
Justeringen äger rum på kommunstyrelsekontorets kansli den 29 september 2021.
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§159

Ändringar i föredragningslistan
Beslut
Inga ändringar förelåg.
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§160

Informationsärenden
Sammanfattning av ärendet
 
Anders Ahlström, förvaltningsdirektör vid trygghets- och säkerhetskontoret informerar avseende:

 Ledning
 Ekonomi
 Löpande rapportering
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§161 Dnr KS 2020-1214

Godkännande av marköverlåtelseavtalet för Övre Bryggårdsskolan i 
anslutning till detaljplanen för kvarteret kungsängsliljan
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar godkänna marköverlåtelseavtal för markområdet inom detaljplanen för 
kvarteret Kungsängsliljan del av Tälje 2:195 m.fl, inom Övre Bryggårdsgärdet i Norrtälje stad, mellan 
Famera Skola 1 AB (org.nr 559257-2647) och Norrtälje kommun.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare godkänt markanvisningsavtal mellan Famera Skola 1 AB (”Bolaget”) 
och kommunen med avsikt att avtala om ett marköverlåtelseavtal för möjliggörande av nya 
grundskoleplatser inom den nya stadsdelen Övre bryggårdsgärdet. Avtalet reglerar även ansvar i i 
olika delar för den befintliga skolverksamheten på fastigheten. För att fullfölja syftet med 
markanvisningen föreslår samhällsbyggnadskontoret därför godkännande av bilagt 
marköverlåtelseavtal mellan ovanstående parter med förutsättningen att framtagen detaljplan för 
området antas och får laga kraft. Överlåtelse av markområdet enligt avtalet sker till Bolaget mot en 
ersättning om 29 088 000 kr inklusive gatukostnader för allmän plats inom detaljplanen. För 
överlåtelsen tillkommer även exploateringsbidrag om 2 000 000 kr som Bolaget ska erlägga för 
exempelvis skyfalshantering och trygghetsåtgärder.

Beslutsunderlag

§66 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Godkännande av marköverlåtelseavtalet 
för Övre Bryggårdsskolan i anslutning till detaljplanen för kvarteret kungsängsliljan

Beslutande sammanträde
 

Deltar ej i beslut

Andrea Kronvall (SD) meddelar att Sverigedemokraterna ej deltar i beslut.
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att Miljöpartiet de gröna ej deltar i beslut.
Ulrika Falk (S) meddelar att Socialdemokraterna ej deltar i beslut.

 

Reservationer & protokollsanteckningar
 
Ulrika Falk (S) och Camilla Rydstrand (MP) reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande.
 
Yvonne Svensson (ROOP) lämnar in följande protokollsanteckning:
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Roslagens oberoende parti ställer oss bakom MP:s krav på återremiss av ärendet kring, såväl 
detaljplanen som markanvisningsavtalet. Vi önskar bredda resonemanget kring de två tidigare 
besluten med hänvisning till Barn och skolas förvaltningsdirektör Jenny Nordströms svar på Bino 
Drummonds fråga rörande vilka effekter en större fristående skolas etablering på avsedd tomt 
beräknas få vilka och konsekvenser för Montessoriskolans framtid.
Vi avser återkomma i kommunfullmäktige, när ärendet tas upp.
 
Ulrika Falk (S) lämnar in följande protokollsanteckning:
När markanvisningsavtalet godkändes i oktober 2020 för bygget av en ny skola i centrala Norrtälje, 
så ville Socialdemokraterna att det skulle göras en grundlig risk- och konsekvensanalys. Vi ville att 
man skulle se över vilka ekonomiska, pedagogiska och sociala konsekvenser den föreslagna 
etableringen av Internationella Engelska Skolan (IES) skulle kunna ha för Norrtälje kommuns 
invånare. Vi socialdemokrater är måna om att det inte uppstår en situation där skolsegregation och 
risken för skolnedläggningar ökar inom vår kommun.

Någon sådan analys har dessvärre fortfarande inte gjorts. Vi socialdemokrater motsätter oss inte 
etableringen av fristående aktörer inom skolans område, utan för oss är en verksamhets kvalité och 
samhällsnytta vägledande. Däremot anser vi att det är uppseendeväckande att det moderatledda 
ämnar bygga en ny skola på ett område där det redan idag finns en uppskattad skolverksamhet – 
Montessoriskolan i Vigelsjö. I samrådsredogörelsen skriver Montessoriskolan själva att de vill 
”uttrycka vår förvåning över att vi som befintlig hyresgäst inte blivit erbjudna att utvidga vår 
verksamhet på befintlig plats, detta trots att vi under flera år har varit i kontakt med kommunen kring 
möjligheter för expansion”.

Vi socialdemokrater hade hellre sett att man värnade redan etablerade och uppskattade 
skolverksamheter, och lät dem utveckla och utvidga sin verksamhet i stället för att initiera en 
flyttkarusell. Det hade naturligtvis varit det snabbaste och enklaste sättet att skapa fler skolplatser i 
centrala Norrtälje. Att erbjuda Montessoriskolan möjlighet att bli kvar på området men konkurrera 
med en mycket större verksamhet i form av IES, dessutom med en minimal friyta, 14,2 kvm per elev, 
var naturligtvis inte ett rimligt erbjudande.
 
 
Robert Beronius (L) lämnar in följande protokollsanteckning:
När kommunfullmäktige den 12 oktober 2020 beslutade att teckna ett markanvisningsavtal med 
Farmera för att uppföra en ny grundskola för F-9 med plats för upp till ca 860 elever, yrkade MP, 
ROOP och SD bifall till förslaget. Den nu föreslagna marköverlåtelsen är en konsekvens av det 
tecknade markanvisningsavtalet. Att inte fullfölja markanvisningsavtalet skulle allvarligt skada 
förtroendet för kommunen som en seriös avtalspartner.

En förhalning av projektet med en ny skola i kvarteret Kungsängsliljan kommer få allvarliga 
konsekvenser för möjligheten att tillhandahålla det antal skolplatser som behövs inom kommunen till 
höstterminen 2023. För att en ny skola måste en ansökan om godkännande inkomma till Statens 
skolinspektion senast den 31 januari kalenderåret innan utbildningen ska starta, enligt 
skolförordningen (2011:185) 2 kap. 1 §. Det innebär att om en ny skola ska kunna starta till 
höstterminen 2023 måste ansökan lämnas in till Statens skolinspektion senast den 31 januari 2022.
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Förutom tillstånd från Statens skolinspektion behöver en ny skola också lokaler att bedriva 
verksamhet i. För att lokaler ska kunna stå färdiga till höstterminen 2023 måste byggnation påbörjas 
under kvartal 1 2022. Höjd måste också tas för att en ansökan om bygglov kan komma att 
överprövas.

En förhalning av projektet innebär att kommunen inte kommer kunna erbjuda de skolplatser som 
behövs till höstterminen 2023. Den som yrkar på återremiss tar på sig ett stort ansvar detta.
Angående Montessoriskolan i Norrtälje hade det givetvis varit önskvärt att bygglovet för att utöka 
verksamheten i Gustavslund redan hade vunnit laga kraft, men sannolikheten för att bygglov inte 
kommer medges bedöms som mycket liten och skulle Montessoriskolan göra en annan 
riskbedömning står det dem fortfarande fritt att meddela att de önskar fortsätta bedriva verksamhet i 
Vigelsjö. Det ligger alltså i Montessoriskolans egen makt att helt eliminera eventuell risk för att 
bygglovet i Gustavslund avslås. Hade det varit möjligt att skjuta fram tidpunkten för Montessoriskolan 
att lämna ett besked det också varit att föredra, men det går alltså inte om vi samtidigt ska kunna 
säkerställa antalet skolplatser till höstterminen 2023.

Vi ska givetvis värna om ett gott samarbete med alla fristående skolor, men vi kan inte bortse från att 
kommunens primära ansvar att säkerställa att det finns tillräckligt många skolplatser i kommunen. En 
enskild friskolas intressen kan inte gå före intresset att säkerställa att alla elever kan erbjudas en 
skolplats.
 
 
Anna Söderblom (V) lämnar in följande protokollsanteckning:
Vi stöder Miljöpartiets förslag om återremiss men vill göra ett tillägg till detta.
Vänsterpartiet Norrtälje är väl medvetna om behovet av nya skolplatser. Därför anser vi att 
kommunen bör se över möjligheten att kommunen själv projekterar för en ny skolbyggnad där målet 
ska vara att den drivs i egen regi.
 
Andrea Kronvall (SD) lämnar in följande protokollsanteckning: 
Sverigedemokraterna deltar inte i beslutet i kommunstyrelsen med hänvisning till att det är ett stort 
beslut som skall fattas, vilket vi inte tar lätt på. Vi kommer att ha en intern diskussion i vår partigrupp 
inför kommunfullmäktige och återkommer därmed med ett klart beslut i just fullmäktige.

Återremissyrkandet som Miljöpartiet föreslog på kommunstyrelsen har dock vissa poänger, 
framförallt den gällande att MiN måste bestämma sig för att stanna kvar på Övre Bryggårdsgärdet 
innan besked givits gällande om man får bygglov vid Gustavslund. Detta är olyckligt och vi anser det 
bästa vore att skjuta på svarsdatumet till senare än den 10 november, dvs när beslut om bygglov 
tagits. 

 

Yrkanden
 
Camilla Rydstrand (MP) yrkar för en återremiss med följande motivering:
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Samma motivering till återremiss åberopas i båda ärendena eftersom de delvis delar 
problemställning och är beroende av varandra. Vi yrkar att både detaljplanen och 
marköverlåtelseavtalen återremitteras eftersom det finns flera viktiga anledningar att begränsa både 
planen och avtalet till 610 elevplatser istället för 860. Det finns dessutom ett flertal osäkerheter i 
dessa ärenden, och för den verksamhet som redan bedrivs på platsen som kommunen innan dessa 
beslut tas bör reda ut. Det finns förutsättningar att finna bra lösningar, men det är bara att konstatera 
att de inte är på plats ännu och att några saker behöver utredas ytterligare innan väl övervägda 
beslut kan fattas:

 Anledningen till att detaljplanen skrivits fram för 610+250 platser är att det ska finnas 
möjlighet för en aktör att starta skola med 610 platser samtidigt som Montessori i Norrtälje 
(MiN) kan fortsätta med sin verksamhet på Övre Bryggårdsgärdet för 250 elever men i nya 
lokaler. 860 platser på platsen är enligt Barnkonsekvensanalysen alldeles för mycket, och 
skulle ge en lekyta på mindre än hälften av vad Boverket rekommenderar. I en rymlig 
kommun som Norrtälje är det inte rimligt att ha skolgårdar som är mindre än genomsnitten i 
innerstadsområdena i Stockholm, Malmö och Göteborg.

 Vad vi förstår så vill MiN i första hand stanna kvar på ÖBG och i egen regi tillskapa fler 
elevplatser utan etablering av en ny aktör. Detta alternativ är fortfarande en möjlighet, och 
vad vi förstår råder delade meningar om det verkligen har utretts som ett alternativ. Detta bör 
tydligt redogöras för innan beslut tas.

 MiN verkar se en flytt som ett bättre alternativ än att dela platsen med en annan verksamhet 
med ytterligare 610 elevplatser, vilket är förståeligt med tanke på planens 
barnkonsekvensanalys eftersom de sökt bygglov för att flytta hela verksamheten till 
Gustavslund. Byggloven har dock överklagats, och ett av dom har på grund av formfel från 
kommunens sida ogiltigförklaras och måste tas om. Tidsfristen för att meddela om de vill ha 
en ny skolbyggnad på Övre Bryggårdsgärdet löper ut den 10 november. Samma problematik 
gäller hyresavtalet som enligt avtalet i ärende 6 måste sägas upp per 15 november 2021 för 
att säkerställa möjligheten att driftsätta ny skolkapacitet enligt tidplan. Montessori i Norrtälje 
är alltså i en situation där de måste lämna besked innan de vet om det är möjligt att flytta 
eller inte och nuvarande hyresavtal sägs upp.

 
 
Ulrika Falk (S) och Anna Söderblom (V) yrkar bifall till Camilla Rydstrands (MP) återremissyrkande.
 
 
Robert Beronius (L) och Anders Olander (C) yrkar för att ärendet ska avgöras idag och bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.
 

Beslutsgång
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras enligt Camilla 
Rydstrands (MP) återremissyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet 
idag. Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag som bifalls 
av Robert Beronius (L) och Anders Olander (C).

Beslutet ska skickas till 
Samhällsbyggnadsdirektör
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Mark- och exploateringsavdelningen
Chef för stora projekt
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§162 Dnr KS 2019-2027

Antagande av detaljplan för kvarteret Kungsängsliljan, del av 
fastigheten Tälje 2:195 med flera, i Norrtälje stad
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar:
Anta detaljplan för kvarteret Kungsängsliljan, del av fastigheten Tälje 2:195 med flera, i Norrtälje 
stad.

Sammanfattning av ärendet
Förslaget till antagen detaljplan möjliggör för utökad skolverksamhet från 140 till 610-860 elever på 
fastigheten Kungsängsliljan 1. Detaljplanen möjliggör för Norrtälje stad att fortsätta växa och locka till 
sig fler barnfamiljer då det finns ett skriande behov av ett utökat antal skolplatser.
 
Under detaljplaneprocessen har flertalet föräldrar till elever vid den skolverksamhet som finns på 
platsen idag uttryckt oro över planerna och hur det kommer att påverka deras barns arbetsmiljö. 
Dessa frågor har lyfts upp med byggentreprenören som ska ha en dialog med verksamheten för att 
minimera störningarna.
 
Länsstyrelsen har inte haft någon erinran mot förslaget i granskningsskedet.

Beslutsunderlag

§67 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende  Antagande av detaljplan för kvarteret 
Kungsängsliljan, del av fastigheten Tälje 2:195 med flera, i Norrtälje stad

Beslutande sammanträde
 

Deltar ej i beslut
Andrea Kronvall (SD) meddelar att Sverigedemokraterna ej deltar i beslut.
Camilla Rydstrand (MP) meddelar att Miljöpartiet de gröna ej deltar i beslut.
Ulrika Falk (S) meddelar att Socialdemokraterna ej deltar i beslut.

 

Reservationer & protokollsanteckningar
 
Camilla Rydstrand (MP), Ulrika Falk (S), Andrea Kronvall (SD) och Anna Söderblom (V) reserverar 
sig till förmån för sitt eget yrkande.
 
Robert Beronius (L) lämnar in följande protokollsanteckning:
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När kommunfullmäktige den 12 oktober 2020 beslutade att teckna ett markanvisningsavtal med 
Farmera för att uppföra en ny grundskola för F-9 med plats för upp till ca 860 elever, yrkade MP, 
ROOP och SD bifall till förslaget. Den nu föreslagna marköverlåtelsen är en konsekvens av det 
tecknade markanvisningsavtalet. Att inte fullfölja markanvisningsavtalet skulle allvarligt skada 
förtroendet för kommunen som en seriös avtalspartner.
Enligt avtalet ska fastighetsägaren bekosta framtagandet av detaljplan. Att i detta sena skede ändra 
förutsättningarna för detaljplanen kommer allvarligt försena processen och kommer också medföra 
kraftigt ökade kostnader för att ta fram en ny detaljplan, vilket rimligtvis kommunen får stå för.
En förhalning av projektet med en ny skola i kvarteret Kungsängsliljan kommer få allvarliga 
konsekvenser för möjligheten att tillhandahålla det antal skolplatser som behövs inom kommunen till 
höstterminen 2023. För att en ny skola måste en ansökan om godkännande inkomma till Statens 
skolinspektion senast den 31 januari kalenderåret innan utbildningen ska starta, enligt 
skolförordningen (2011:185) 2 kap. 1 §. Det innebär att om en ny skola ska kunna starta till 
höstterminen 2023 måste ansökan lämnas in till Statens skolinspektion senast den 31 januari 2022.
Förutom tillstånd från Statens skolinspektion behöver en ny skola också lokaler att bedriva 
verksamhet i. För att lokaler ska kunna stå färdiga till höstterminen 2023 måste byggnation påbörjas 
under kvartal 1 2022. Höjd måste också tas för att en ansökan om bygglov kan komma att 
överprövas.
En förhalning av projektet innebär att kommunen inte kommer kunna erbjuda de skolplatser som 
behövs till höstterminen 2023. Den som yrkar på återremiss tar på sig ett stort ansvar detta.
Angående Montessoriskolan i Norrtälje hade det givetvis varit önskvärt att bygglovet för att utöka 
verksamheten i Gustavslund redan hade vunnit laga kraft, men sannolikheten för att bygglov inte 
kommer medges bedöms som mycket liten och skulle Montessoriskolan göra en annan 
riskbedömning står det dem fortfarande fritt att meddela att de önskar fortsätta bedriva verksamhet i 
Vigelsjö. Det ligger alltså i Montessoriskolans egen makt att helt eliminera eventuell risk för att 
bygglovet i Gustavslund avslås. Hade det varit möjligt att skjuta fram tidpunkten för Montessoriskolan 
att lämna ett besked det också varit att föredra, men det går alltså inte om vi samtidigt ska kunna 
säkerställa antalet skolplatser till höstterminen 2023.
Vi ska givetvis värna om ett gott samarbete med alla fristående skolor, men vi kan inte bortse från att 
kommunens primära ansvar att säkerställa att det finns tillräckligt många skolplatser i kommunen. En 
enskild friskolas intressen kan inte gå före intresset att säkerställa att alla elever kan erbjudas en 
skolplats.
 
 
Ulrika Falk (S) lämnar in följande protokollsanteckning:
Norrtälje stad och kommun behöver fler skolplatser. Socialdemokraterna välkomnar därför att det har 
tagits fram en detaljplan för att möjliggöra för fler skolor. Däremot kan vi bara beklaga att det under 
den här mandatperioden inte har tagits fram fler detaljplaner runtom i Norrtälje stad som möjliggör 
det, exempelvis i Park-Grind-området där behovet är stort.
Detaljplaneförslaget möjliggör för skolverksamhet med totalt 860 elever. Det skulle i sin tur innebära 
en friyta på bara 14,2 kvm per elev. Det är mindre än hälften av Boverkets rekommendation om 30 
kvm per elev, vilket barnkonsekvensanalysen visar är ett stort avsteg från Boverkets 
rekommendationer. Därför anser vi att planförslaget bör justeras.
 
 
Andrea Kronvall (SD) lämnar in följande protokollsanteckning: 
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Sverigedemokraterna anser att det borde specificeras i detaljplanen att i händelse av att MiN väljer 
att inte nyttja de 250 skolplatser man förslagsvis har rätt till om man väljer att stanna vid Övre 
Bryggårdsgärdet, att det totala antalet skolplatser på området begränsas till max 610 stycken (istället 
för 610 + 250 platser som föreslås nu, skulle de två aktuella aktörerna välja att etablera sig där). 
Risken finns annars att en aktör bygger en skola med 860 platser, vilket inte är till gagn för elevernas 
friyta för lek och utevistelse på skolgården.
 

 

Yrkanden
 
Camilla Rydstrand (MP) yrkar för återremiss med motivering:
Samma motivering till återremiss åberopas i båda ärendena eftersom de delvis delar 
problemställning och är beroende av varandra. Vi yrkar att både detaljplanen och 
marköverlåtelseavtalen återremitteras eftersom det finns flera viktiga anledningar att begränsa både 
planen och avtalet till 610 elevplatser istället för 860. Det finns dessutom ett flertal osäkerheter i 
dessa ärenden, och för den verksamhet som redan bedrivs på platsen som kommunen innan dessa 
beslut tas bör reda ut. Det finns förutsättningar att finna bra lösningar, men det är bara att konstatera 
att de inte är på plats ännu och att några saker behöver utredas ytterligare innan väl övervägda 
beslut kan fattas:

 Anledningen till att detaljplanen skrivits fram för 610+250 platser är att det ska finnas 
möjlighet för en aktör att starta skola med 610 platser samtidigt som Montessori i Norrtälje 
(MiN) kan fortsätta med sin verksamhet på Övre Bryggårdsgärdet för 250 elever men i nya 
lokaler. 860 platser på platsen är enligt Barnkonsekvensanalysen alldeles för mycket, och 
skulle ge en lekyta på mindre än hälften av vad Boverket rekommenderar. I en rymlig 
kommun som Norrtälje är det inte rimligt att ha skolgårdar som är mindre än genomsnitten i 
innerstadsområdena i Stockholm, Malmö och Göteborg.

 Vad vi förstår så vill MiN i första hand stanna kvar på ÖBG och i egen regi tillskapa fler 
elevplatser utan etablering av en ny aktör. Detta alternativ är fortfarande en möjlighet, och 
vad vi förstår råder delade meningar om det verkligen har utretts som ett alternativ. Detta bör 
tydligt redogöras för innan beslut tas.

 MiN verkar se en flytt som ett bättre alternativ än att dela platsen med en annan verksamhet 
med ytterligare 610 elevplatser, vilket är förståeligt med tanke på planens 
barnkonsekvensanalys eftersom de sökt bygglov för att flytta hela verksamheten till 
Gustavslund. Byggloven har dock överklagats, och ett av dom har på grund av formfel från 
kommunens sida ogiltigförklaras och måste tas om. Tidsfristen för att meddela om de vill ha 
en ny skolbyggnad på Övre Bryggårdsgärdet löper ut den 10 november. Samma problematik 
gäller hyresavtalet som enligt avtalet i ärende 6 måste sägas upp per 15 november 2021 för 
att säkerställa möjligheten att driftsätta ny skolkapacitet enligt tidplan. Montessori i Norrtälje 
är alltså i en situation där de måste lämna besked innan de vet om det är möjligt att flytta 
eller inte och nuvarande hyresavtal sägs upp.

 
 
Ulrika Falk (S), Andrea Kronvall (SD) och Anna Söderblom (V) yrkar bifall till Camilla Rydstrands 
(MP) återremissyrkande.
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Robert Beronius (L), Göte Vaara (KD) och Anders Olander (C) yrkar för att ärendet ska avgöras idag 
och bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.
 
 

Beslutsgång
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras enligt Camilla 
Rydstrands (MP) återremissyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet 
idag. Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag som bifalls 
av Robert Beronius (L), Göte Vaara (KD) och Anders Olander (C).

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Mark- och exploateringsavdelningen
Projektchef för samhällsbyggnadsprojekt
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§163 Dnr KS 2017-897

Beslut om samråd för fördjupning av översiktsplanen för Rimbo
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslag till fördjupning av översiktsplan för Rimbo på samråd.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade att ge uppdrag till Kommunstyrelsekontoret att ta fram en ny fördjupad 
översiktsplan för Rimbo 4 september 2017, § 178. Den nuvarande fördjupningen av översiktsplanen 
för Rimbo antogs 2010. Förutsättningar har förändrats och tillsammans med ett ökat intresse att 
bygga i Rimbo har resulterat i ett behov av att ta fram en ny fördjupning av översiktsplan för Rimbo.
 
Fördjupningen av översiktsplanen för Rimbo lägger grunden för och möjliggör utvecklingen av en 
trygg och hållbar tätort med bostäder, arbetstillfällen och offentliga miljöer i goda kollektivtrafiklägen.
Planförslaget utgår från Rimbos styrkor och syftar till att stärka och utveckla befintliga värden vilket 
sammanfattas i den övergripande utvecklingsinriktningen och konkretiseras i fyra 
utvecklingsstrategier. En viktig del i arbetet med att ta fram en fördjupning av översiktsplanen för 
Rimbo är samrådet. Det är en möjlighet för kommunen att i ett tidigt skede få synpunkter på 
planförslaget från allmänheten, myndigheter och andra intressenter.

Beslutsunderlag

§68 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Beslut om samråd för fördjupning av 
översiktsplanen för Rimbo
Bilaga 1. Fördjupning av översiktsplan för Rimbo
Bilaga 2. MKB Rimbo samrådshandling

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Andrea Kronvall (SD) lämnar in följande protokollsanteckning:
Gällande beslut om samråd för fördjupning av översiktsplanen för Rimbo Dnr KS 2017-897:
Sverigedemokraterna inser värdet i de 6 stycken delvisioner för framtidens Rimbo centrum som 
presenteras i underlaget, och håller med om dessa.

1. Centrum som ett finrum i mänsklig skala
2. Mer plats för folkliv
3. Tryggt och tillgängligt för gående
4. Ny bebyggelse skapar tydligare rum
5. Nytt resande och ökat hållbart resande
6. Ett centrum med rum för grönska

Det vi däremot saknar är det allmänna trygghets- och säkerhetsperspektivet.
Trygghet måste vara en naturlig del i planerings- och byggprocessen och den arkitektoniska 
utformningen. Man behöver redan från start planera för trygghet utifrån ”hela platsens betydelse” 
med god arkitektonisk gestaltning, en mix av funktioner och människor, tydlighet, bra social kontroll, 
bra belysning, integrerat skalskydd, god förvaltning och bra information.
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Vi anser därför att man antingen arbetar in det perspektivet någonstans bland de 6 delvisionerna, 
eller helt enkelt lägger till en punkt 7. Ett tryggt och säkert centrum
Tydlighet kring detta område är mycket viktigt, givet dagens samhällsutveckling.

Ulrika Falk (S) lämnar in följande protokollsanteckning:
Fördjupningen av översiktsplanen (FÖP) för Rimbo är ett dokument som stakar ut den framtida 
utvecklingen av Rimbo. Den visar på en riktning för hur kommunen vill att Rimbo ska utvecklas och 
ska vara vägledande när kommunen under de närmaste trettio åren tar fram detaljplaner. Vi gläds åt 
att den fördjupade översiktsplanen i stora delar ger möjlighet för Rimbo att utvecklas i en positiv 
riktning.
Vi socialdemokrater är dock måna om att den fördjupade översiktsplanen har en hög ambitionsnivå 
och visar på flera möjligheter för var och på vilket sätt Rimbo kan utvecklas. Det liggande förslaget 
skulle innebära en befolkningsökning de kommande åren med totalt 30%. Det motsvarar 1 560 
personer, eller drygt 50 personer per år, fram till 2050. De senaste fem åren har befolkningsökningen 
varit högre än så, cirka 75 personer per år. Vi anser att man i översiktsplanen bör visa på en högre 
ambitionsnivå för Rimbos framtida utveckling.
När Rimbo växer så är det inte bara plats för bostäder som behövs. I den fördjupade översiktsplanen 
saknas tydligt utpekad verksamhetsmark. Vi socialdemokrater anser att det vore olyckligt att inte 
tidigt och tydligt peka ut verksamhetsmark i den fördjupade verksamhetsplanen. Det är viktigt för att 
kunna locka fler företag till att etablera sig i Rimbo, och därmed skapa fler arbetstillfällen för våra 
kommuninvånare.
I beskrivningen av hur Rimbo centrum ska utvecklas så står det att det vore lämpligt med hus som 
varierar mellan 3-5 våningar. Vi anser att man inte borde låsa fast hushöjder i ett så tidigt skede i 
Rimbo centrums framtida utveckling.
Det pekas också ut ett område för en ny grundskola i centrala Rimbo, med en friyta om cirka 10 000 
kvm. För 500 elever innebär det cirka 20 kvm per elev. Vid en stark befolkningsutveckling i centrala 
Rimbo är det sannolikt att det även behövs fler förskoleplatser. Det är därför viktigt att det i ett tidigt 
skede planeras för tillräckliga fri- och lokalytor.

 

Yrkanden
Andrea Kronvall (SD), Olle Jansson (S), Staffan Tjörnhammar (M), Tommy Lundqvist (C) och Robert 
Beronius (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskotts förslag som bifalls av Andrea Kronvall (SD), Olle Jansson (S), Staffan 
Tjörnhammar (M), Tommy Lundqvist (C) och Robert Beronius (L) och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Planavdelningen
Avdelningen Strategisk analys och utredning
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§164 Dnr KS 2021-1213

Remiss av förslag till Stockholms läns skogsstrategi
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna kommunstyrelsekontorets förslag till remissyttrande.
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att tillägga följande till remissvaret: ”Vad är ett hållbart 
skogsbruk, vad menar de med hållbart?”

Sammanfattning av ärendet
Frågor angående skogsbruk, skogens hållbara värden och skogsvård är, med bakgrund till den stora 
arealen skog, prioriterade och mycket viktiga för kommunens samhällsutveckling. Inte minst för 
landsbygden. Norrtälje kommun anser att denna strategi kan bidra med viktiga inriktningar och mål 
för att informera och vägleda kommunen samt övriga markägare mot en mer hållbar planering av 
kommunens samlade skogsmark och dess resurser och potential samtidigt som det är oklart vilken 
betydelse strategin i praktiken får för framtida myndighetsutövning.
 
Att behovet för en inkluderande och omfattande dialog kring skogens alla värden inom 
samhällsplaneringen ska uppmärksammas och utvecklas är en viljeinriktning Norrtälje kommun 
delar. Ytterligare arbete kring hur detta kan uppnås krävs dock och hanteringen av målkonflikter 
mellan tätortsnära exploatering och den tätortsnära skogsmarkens värden behöver utrönas vidare i 
kommande arbete.
 
Hur de handlingsplaner som ska upprättas kommer att ha för inriktning och innehåll i form av 
åtgärder och aktiviteter anses mer avgörande än de allmänna ordalag som strategin nu innehåller.

Beslutsunderlag

§69 SBU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende  Remiss av förslag till Stockholms läns 
skogsstrategi

Beslutande sammanträde
Yrkanden
Anna Söderblom (V) yrkar för följande tillägg:
Vänsterpartiet tycker remissvaret är bra i stort och bifaller detta men vill passa på att lyfta följande: I 
“Med skogen som mötesplats - Dialog och utveckling i Stockholms Län” står en hel del om att 
skogsbruket ska bedrivas hållbart och nyttjandet ska ske hållbart, men - vad är ett hållbart 
skogsbruk, vad menar de med hållbart? För att vi i regionen och landet ska nå de miljömål som gäller 
skogen och/eller skogsbruket behöver nyttjandet anpassas mer till den biologiska mångfalden - alltså 
ekosystemets ramar. Det framgår inte i remissunderlaget vilket vi tycker är värt att lyfta i svaret till 
regionen. Vi yrkar att frågan om vad de menar med hållbart lyfts i remisssvaret.

Sida 19 / 32



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-09-27

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskotts förslag och med Anna Söderbloms (V) 
tilläggsyrkande, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen, Stockholm (lansstyrelsen@stockholm.se, svaret ska bifogas med ärendenummer 
60442606-2021)
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§165 Dnr KS 2021-1012

Remiss Kollektivtrafikplan 2050
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna kommunstyrelsekontorets förslag till yttrande som sitt eget 
och överlämnar det till Trafikförvaltningen

Sammanfattning av ärendet
Trafikförvaltningen har översänt föreslag till Kollektivtrafikplan 2050. Planen syftar till att skapa en 
bild av kollektivtrafiksystemets långsiktiga behov på en övergripande systemnivå. För Norrtälje 
kommun berörs Roslagsbanan som föreslås förlängas till Rimbo, att två nya busslinjer skapas mot 
Arlanda respektive Karolinska. Kommunstyrelsekontoret anser att dessa förslag är positiva för 
kommunens möjligheter att nå ökad regional tillväxt.
 
Trafikförvaltningen föreslår vidare att Tekniska högskolan ska utgå som slutdestination vilket berör 
linje 639 Rimbo och 676 Norrtälje. Linje 639 föreslås ha Danderyds sjukhus som slutdestination och 
linje 676 föreslås dras till Cityterminalen. Kommunstyrelsekontoret anser inte att linje 639 ska 
betraktas som en matarlinje till tunnelbanan och kan inte se några restidsvinster eller 
målpunktsfördelar med att linje 676 ska trafikera Cityterminalen, vilket skulle bli parallell trafik med 
tunnelbanan och Roslagsbanan. Kommunstyrelsekontoret föreslår därför för kommunstyrelsen att 
kommunen är emot förslaget. I yttrandet har kommunstyrelsekontoret även lyft behovet av 
förbättrade kopplingar till Kista, Uppsala och Östhammar.    

Beslutsunderlag

§126 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Remiss Kollektivtrafikplan 2050

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
 

Beslutet ska skickas till 
Trafikförvaltningen
Avdelningschef Stab- och planering
Trafikstrateg
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§166 Dnr KS 2021-1035

Reinvestering 2021 Hallsta skola ytskiktsrenovering och 
tillagningsgskök
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar:
 

1. Tilldela ett reinvesteringsanslag om 5500 tkr för en ytskiktsrenovering av Hallsta skola 
tillagningskök.

2. Finansiering sker med kommunstyrelsens anslag för investeringar 2021
3. Total kapitalkostnad som uppkommer uppgår till 286 tkr (år 1) 2024

Sammanfattning av ärendet
Hallsta skola uppfördes på 60-talet. I bygganden finns ett tillagningskök om ca 200 m2 som idag är i 
stort behov av renovering på golvytskikt, väggar och tak. Även vissa komponenter som golvbrunnar 
av gjutjärn och avloppsledningar som börjar närma sig sin tekniska livslängd ska samtidigt bytas ut 
när man nu lägger in nytt golvytskikt i lokalerna. Total kostnad är 5500 tkr. Total kapitalkostnad som 
uppkommer är 286 tkr (år 1) 2024.

Beslutsunderlag

§124 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Reinvestering 2021 - Hallsta skola 
ytskiktsrenovering och tillagningskök

Beslutande sammanträde
Reservationer & protokollsanteckningar
Ulrika Falk (S) lämnar in följande protokollsanteckning:
Enligt barn- och skolnämndens operativa lokalresursplan är Hallsta skola ”allmänt sliten”, och 
renoveringsbehoven är uppenbara. Socialdemokraterna välkomnar därför att tillagningsköket i 
Hallsta skola ska renoveras. Samtidigt skulle vi socialdemokrater vilja se att ett helhetsgrepp tas för 
att förbättra skolmiljön på Hallsta skola, både för ökad trygghet och förbättrad undervisningsmiljö för 
Hallstaviks skolungdomar.

Yrkanden
Ulrika Falk (S), Andrea Kronvall (SD), Robert Beronius (L) och Anders Olander (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Ulrika Falk (S), Andrea Kronvall (SD), Robert Beronius (L) och 
Anders Olander (C), och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.
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Beslutet ska skickas till 
Teknisk direktör
Teknik och klimatnämnden
Fastighetsavdelningen
Ekonomiavdelningen
Barn- och utbildningskontoret
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§167 Dnr KS 2021-1042

Fastställande av sammanträdesdagar 2022 för kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsens och dess utskott
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:

1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för 
år 2022 enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1.

2. Kommunstyrelsen beslutar för egen del att godkänna förslaget till sammanträdesdagar för 
Kommunstyrelsen, arbetsutskottet, samhällsbyggnadsutskottet samt näringslivsutskottet 
enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1.

3. Beslutet gäller under förutsättning att kommunfullmäktige godkänner förslaget till 
sammanträdesdagar för kommunfullmäktige för år 2022.

Sammanfattning av ärendet
Kommunstyrelsekontorets kansli har tagit fram ett förslag till sammanträdesschema för 
kommunstyrelsen och dess utskott samt för kommunfullmäktige för år 2022. Förslaget regleras av 
kommunallagens bestämmelser om sista datum för budget och årsredovisning samt av 
kommunfullmäktiges arbetsordning. Förslaget har tagits fram i samråd med ekonomiavdelningen 
med hänsyn till Norrtälje kommuns styrprocess som reglerar ekonomiska rapporter.

Beslutsunderlag

§127 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Fastställande av sammanträdesdagar 
2022 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsens och dess utskott

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder
Kanslichef
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§168 Dnr KS 2021-1224

Valdistrikt mandatperioden 2022-2026
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår:
Kommunfullmäktige beslutar om ändring av valdistriktsindelningen i Norrtälje kommun enligt bilaga 1 
till kommunstyrelsekontorets tjänsteutlåtande den 24 augusti 2021, och överlämnar det till 
Länsstyrelsen i Stockholms län för fastställande.

Sammanfattning av ärendet
Vid den översyn av valdistriktsindelningen som kommunen ska göra inför varje val har ett distrikt 
inom Norrtälje kommun bedömts bli för stort vid valen 2022. Med anledning av detta har ett förslag till 
reviderad distriktsindelning tagits fram. Förslaget innebär att valdistriktet Bältartorp – Hamnen delas 
upp i två nya distrikt, Bältartorp och Norrtälje hamn. Målsättningen är att i möjligaste mån bevara den 
existerande indelningen och att de ändringar som görs ska kunna vara bestående över en längre tid. 
Enligt förslaget lämnas övriga valdistrikt oförändrade.

Beslutsunderlag

§128 KSAU Protokollsutdrag samt tjänsteutlåtande avseende Valdistrikt mandatperioden 2022-2026

Beslutande sammanträde
Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att man beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen i Stockholms län
Val- och demokratinämnden
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§169 Dnr KS 2021-1091

Remiss av SOU 2021:33 En tioårig grundskola – Införandet av en ny 
årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan
Beslut
Kommunstyrelsen antar det remissvar som Barn- och utbildningsförvaltningen har tagit fram i 
samverkan med kommunstyrelsekontoret, och som har beslutats av Barn- och skolnämnden den 13 
september 2021 och skickar det till Utbildningsdepartementet/regeringskansliet som sitt eget.

Sammanfattning av ärendet
Regeringen har uppdragit åt en särskild utredare att föreslå hur en tioårig grundskola kan införas 
genom att förskoleklassen görs om till årskurs ett. Syftet är att förbättra kunskapsresultaten genom 
att eleverna ges mer undervisning utifrån grundskolans kursplaner och inom den regel och 
kompetensmässiga struktur som grundskolan har.
Betänkande ”En tioårig grundskola – Införandet av en ny årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, 
specialskolan och sameskolan” (SOU 2021:33) har remitterats till Norrtälje kommun som därmed 
bjudits in att lämna synpunkter på förslagen eller materialet i betänkandet.
Barn- och utbildningskontoret instämmer i flertalet av förslagen som presenteras i remissen samt har 
tilltro till att dessa förslag kommer att ha en positiv påverkan på skolans organisation, både 
pedagogiskt och administrativt. 

Beslutsunderlag

§129 KSAU Remiss av SOU 2021:33 En tioårig grundskola – Införandet av en ny årskurs 1 i 
grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan
Tjänsteutlåtande från BSN
Bilaga från BSN

Beslutande sammanträde
Deltar ej i beslut
Anna Söderblom (V) meddelar att vänsterpartiet ej deltar i beslut.

Reservationer & protokollsanteckningar

Anna Söderblom (V) lämnar in följande protokollsanteckning:
Vi deltar inte i dagens beslut med hänvisning till följande.
Vi i vänsterpartiet tror inte att de problem svenska skolan har idag avhjälps med en stor reform av det 
här slaget. Forskningen är inte enig i hur tidigare skolstart påverkar kunskaps och social utveckling, 
däremot Finns mycket forskning som visar att barn i förskoleklassålder behöver en undervisning som 
bygger på lekfullhet, skapade, nyfikenhet och omsorg.
Vad är det som gör att man tror att man kommer kunna mer när man går ut högstadiet pga detta? 
Detta kommer att bli mycket kostsamt och de pengarna borde läggas på resurser istället. Vi tror att 
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det här behövs en vidare konsekvensanalys för huruvida den här förändringen faktiskt förbättrar 
resultaten. Vi vill i detta hänvisa till professionen, dvs Lärarförbundet.
"Lärarförbundets egen utredare Lisa Heino är skeptisk till den utredning som regeringen tillsatte i 
mars 2020. Hon menar att den är onödig, eftersom det redan är skolplikt i Sverige från sex års ålder. 
– Men om det ändå blir en ny förstaklass, så vill Lärarförbundet att man behåller kapitlet om 
förskoleklassen i läroplanen, där förskolepedagogik blandas med grundskolepedagogik.”
 

Yrkanden
Robert Beronius (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag som bifalls av Robert Beronius (L), och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Utbildningsdepartementet, med e-post till u.remissvar@regeringskansliet.se
Utbildningsdepartementet, med e-post till mattias.ahlquist@regeringskansliet.se 
Barn- och skolnämnden
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§170 Dnr KS 2021-1726

Kommunstyrelsens valärenden 2021
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner Anders Olanders (C) avsägelse av uppdrag som ledamot i Östra 
Sveriges Luftvårdsförbund, Ledamot i Svealands Kustvattenvårdsförbund, ordförande i 
Landsbygdsrådet, vice ordförande i Trygghets- och säkerhetsrådet, 1:e vice ordförande i 
Krisledningsnämnden, vice ordförande i näringslivsrådet, 1:e vice ordförande i kommunstyrelsens 
näringslivsutskott, 1:e vice ordförande i kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, 1:e vice 
ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott samt 1:e vice ordförande i skärgårdsrådet.
Val av ny ledamot i Östra Sveriges Luftvårdsförbund, Ledamot i Svealands Kustvattenvårdsförbund, 
ordförande i Landsbygdsrådet, vice ordförande i Trygghets- och säkerhetsrådet, 1:e vice ordförande i 
Krisledningsnämnden, vice ordförande i näringslivsrådet, 1:e vice ordförande i kommunstyrelsens 
näringslivsutskott, 1:e vice ordförande i kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, 1:e vice 
ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott samt 1:e vice ordförande i skärgårdsrådet: Per 
Lodenius (C).
 

Beslutsunderlag

Valärenden kommunstyrelsen 210927

Beslutet ska skickas till 
De valda
Förtroendemannaregistret
Löneservice
Kommunstyrelsen
Östra Sveriges Luftvårdsförbund
Svealands Kustvattenvårdsförbund
Landsbygdsrådet
Trygghet- och säkerhetsrådet
Krisledningsnämnden
Näringslivsrådet
Skärgårdsrådet
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§171 Dnr KS 2021-1244

Val av ledamot och ersättare till Kommunala pensionärsrådet
Beslut
Kommunstyrelsekontoret överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag.

Sammanfattning av ärendet
Kommunala pensionärsrådet är ett organ för samråd och ömsesidig information mellan Norrtälje 
kommun, kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje och företrädare för de äldres lokala 
intresseorganisationer. Rådet verkar för att stärka de äldres levnadsvillkor och livskvalité. 
Kommunala pensionärsrådet är ett organ under kommunstyrelsen. Kommunala pensionärsrådet ska 
enligt reglementet utse en ledamot och en ersättare från teknik- och klimatnämnden. Rådet 
sammanträder minst fyra gånger per år.
 
Till rådet ska kommunstyrelsen utse en ledamot och en ersättare, samt utse ordförande. Under 
föregående period så var Ann-Charlotte Lindblad Söderman (M) vald till ledamot och tillika 
ordförande, medan Hanna Stymne Bratt (S) valdes till ersättare.

Beslutsunderlag

Tjänsteutlåtande avseende val av ledamot och ersättare till kommunala pensionärsrådet
Bilaga 1. Reglemente för Kommunala pensionärsrådet.

Beslutande sammanträde
Bino Drummond (M) meddelar att moderaterna nominerar Staffan Tjörnhammar (M) som 
ordförande för Rådet för funktionshinder.
Ulrika Falk (S) meddelar att socialdemokraterna nominerar Ingrid Markström (S) som ersättare i 
Rådet för funktionshinder.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Kommunala pensionärsrådet
De valda
Löneservice
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§172 Dnr KS 2021-1245

Val av ledamot och ersättare till Rådet för funktionshinder
Beslut
Kommunstyrelsekontoret överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag.

Sammanfattning av ärendet
Rådet för funktionshinder är ett organ för samråd och ömsesidig information mellan Norrtälje 
kommun, kommunalförbundet Sjukvård och omsorg i Norrtälje och företrädare för de 
funktionshindrades lokala  intresseorganisationer. Rådet verkar för att stärka de äldres levnadsvillkor 
och livskvalitet. Rådet för funktionshinder är ett organ under kommunstyrelsen Rådet för 
funktionshinder ska enligt reglementet utse en ledamot och en ersättare från teknik- och 
klimatnämnden. Rådet sammanträder minst fyra gånger per år.
 
Till rådet ska kommunstyrelsen utse en ledamot och en ersättare, samt utse ordförande. Under 
föregående period så var Ann-Charlotte Lindblad Söderman (M) vald till ledamot och tillika 
ordförande, medan Hanna Stymne Bratt (S) valdes till ersättare.

Beslutsunderlag

Tjänsteutlåtande avseende Val av ledamot och ersättare till RFF
Bilaga 1. Reviderade reglemente för rådet för funktionshinder RFF i norrtalje kommun

Beslutande sammanträde
Bino Drummond (M) meddelar att moderaterna nominerar Staffan Tjörnhammar (M) som 
ordförande för Rådet för funktionshinder.
Ulrika Falk (S) meddelar att socialdemokraterna nominerar Ingrid Markström (S) som ersättare i 
Rådet för funktionshinder.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag, och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.

Beslutet ska skickas till 
Rådet för funktionshinder
De valda
Löneservice
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§173 Dnr KS 2021-1

Anmälan av delegationsbeslut till Kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbesluten och lägger dessa till 
handlingarna.

Beslutsunderlag

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 27 september

Sida 31 / 32



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL

2021-09-27

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§174 Dnr KS 2021-2

Meddelanden - anmäls i Kommunstyrelsen
Beslut
Kommunstyrelsen godkänner meddelandena och lägger dessa till handlingarna.

Beslutsunderlag

Protokollsutdrag (2/2)
Protokollsutdrag (1/2)
Konferensen Utanförskap & gängkriminalitet
#norrtaljekc:193640#   Ärende från Kontaktcenter Norrtälje Kommun (2/2)
Inbjudan att delta i enkät till invånarna - Kritik på teknik – låt invånarna sätta betyg på 
kommunaltekniken!
Delegationsbeslut avseende anställda på Trygghets och säkerhetskontoret
Inbjudan till Anhörigriksdagen 9-10 november
§157 KS Meddelanden - anmäls i Kommunstyrelsen
Halvdagskonferens - fokus placerade barn och ungas hälsa
#norrtaljekc:187066#   Ärende från Kontaktcenter Norrtälje Kommun
VB: #norrtaljekc:186499#   Ärende från Kontaktcenter Norrtälje Kommun
Protokollsutdrag
Protokollsutdrag Edsbro aktivitetspark
Protokollsutdrag
Agenda för integration 2021
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